
آغاز هفته جشن »عاطفه ها« از امروز

جشـــن »عاطفه هـــا« از امـــروز سه شـــنبه چهـــارم مهـــر 
به مـــدت یک هفتـــه در مـــدارس سراســـر کشـــور برگزار 

می شـــود. 
جشـــن عاطفه ها بـــرای جمـــع آوری کمک هـــای نقدی و 
غیرنقـــدی دانش آمـــوزان و اهـــدای آن بـــه دانش آموزان 
بی بضاعت در سراســـر کشـــور با مشـــارکت کمیته امداد 
امـــام خمینی )ره( برگزار می شـــود. کمک های جمع آوری 
شـــده در مدارس، بـــرای دانش آمـــوزان همـــان مدارس 

هزینه می شـــود.

اجتماعی16

 

روز گذشـــته خبـــر عذرخواهـــی یـــک شـــرکت 
اینترنتـــی تاکســـی در خصـــوص عمـــل نکردن 
بـــه تعهدات خـــود در زمینـــه ســـرویس رفت و 
آمد مدارس در حالی منتشـــر شـــد که مدارس 
بازگشـــایی شـــده و عده ای از والدیـــن که برای 
فرزنـــدان خود از این شـــرکت ســـرویس گرفته 
بودند، در روز دوم مدرســـه همچنان بلاتکلیف 

 . ند بود
حالا، زمـــان ثبت نام ســـرویس رفـــت و آمد در 
مـــدارس هم به پایان رســـیده اســـت و برخی از 
والدینـــی که به هـــر دلیل بویژه قیمـــت کمتر، 
از این شـــرکت خصوصی ســـرویس گرفته اند و 
پشیمان هســـتند و تمایل به گرفتن سرویس از 
مدرســـه دارند، بلاتکلیف مانده اند چون ظاهراً 
ایـــن موضـــوع یـــا ممکن نیســـت یا به ســـختی 
فراهم می شـــود. خانم اســـدی یکی از کســـانی 
اســـت که از این شـــرکت برای پسرش سرویس 
مدرســـه گرفته اســـت. او در این باره به »ایران« 
گفت: »وقتی برای ثبت نام ســـرویس با مدرسه 
تماس گرفتم، رقم خیلـــی بالایی اعلام کردند. 
مســـیر خانه تـــا مدرســـه پســـرم خیلـــی کوتاه 

اســـت اما برای همین مســـیر کوتاه تـــا دی ماه 
10 میلیـــون تومـــان  طلـــب کردنـــد. بـــه همین 
دلیـــل از آنجایـــی کـــه ایـــن شـــرکت تبلیغات 
گســـترده کـــرده بود، پیگیـــری کـــردم و با مبلغ 
تنهـــا دو میلیـــون تومـــان ســـرویس گرفتم اما 
امـــروز متوجه شـــدم که تـــا چنـــد روز آینده از 
راننده خبری نیســـت. متأســـفانه ساعت کاری 
من و همســـرم با شـــروع مدرســـه تلاقی دارد. 
حـــالا بلاتکلیـــف مانده ایم کـــه با ایـــن معضل 
جدیـــد چه کنیـــم. مجبـــورم همان ســـرویس 
مدرســـه را بگیرم چون اگر وســـط سال باز هم 
اتفاقـــی بیفتد و این شـــرکت خدمـــات ندهد، 
به مشـــکل برخواهم خـــورد. اما مدرســـه دیگر 
برای ســـرویس رفـــت و آمد، ثبت نـــام نمی کند 
و می گویـــد با پیمانکار قـــرارداد دارد و نمی تواند 

خـــارج از قرارداد عمـــل کند.«
امسال گفته شد مســـئولیت سرویس مدارس 
برعهـــده ســـازمان تاکســـیرانی اســـت. بـــر این 
اســـاس با روابط عمومی ســـازمان تاکســـیرانی 
تماس گرفتیـــم. علی اصغر صابری، مدیرروابط 
عمومـــی ســـازمان تاکســـیرانی در خصـــوص 
رونـــد مجوزدهی بـــه راننـــدگان ســـرویس ها و 
مشـــکل تـــازه والدین گفـــت: »طبـــق آیین نامه 
جدیـــد، شـــرکت های اینترنتـــی مجـــوز خود را 
از تاکســـیرانی اخـــذ نمی کننـــد، یعنـــی در کل، 
ســـرویس رفـــت و آمد آنهـــا هم به تاکســـیرانی 
ســـرویس های  خصـــوص  در  نـــدارد.  ربطـــی 
هـــم،  غیراینترنتـــی  یعنـــی  عـــادی  مـــدارس 

مجـــوز  تاکســـیرانی  ســـازمان  از  پیمانـــکاران 
می گیرنـــد؛ ایـــن شـــرکت ها در ســـامانه ثبـــت 
شـــده اند و اســـامی آنها بـــرای تأیید بـــه وزارت 
آموزش و پرورش فرســـتاده شـــده تا در سامانه 
ســـپند که متعلق بـــه آموزش و پرورش اســـت، 
نیز بارگذاری شـــود. درواقع مـــا تأییدکننده این 

شـــرکت ها هســـتیم.«
صابـــری در این باره که حالا با توجه به شـــرایط 
موجـــود احتمال درخواســـت مجدد ســـرویس 
رفـــت و آمد مدرســـه وجود دارد، گفـــت: »برای 
افزایـــش تعـــداد ســـرویس ها و کمـــک به حل 
معضل ایجاد شـــده، مشـــکلی نداریم. درواقع 
تاکسیرانی تنها شـــرکت و نوع خودروها را تأیید 
می کند و آن ســـوی ماجرا مدارس هســـتند که 
باید در زمینه افزایش ســـرویس بـــا پیمانکاران 
همکاری های لازم را داشـــته باشـــند.« اما ظاهراً 
همـــه مـــدارس زیر بـــار ثبت نـــام جدیـــد برای 
ســـرویس رفت و آمـــد نمی روند. شـــاید برخی 
مدیـــران مـــدارس بـــا توافـــق بـــا پیمانـــکاران، 
لیســـت جدیدی بـــرای ســـرویس رفـــت و آمد 

ارائـــه دهند.

بالاخره مسئولیت سرویس مدارس با 
کدام دستگاه است؟

ســـردرگمی دربـــاره مســـئولیت ســـرویس رفت 
و آمـــد مـــدارس همچنان بـــه قوت خـــود باقی 
اســـت. مســـئولیت ســـرویس مدارس بالاخره 
بـــه عهـــده شـــهرداری اســـت یـــا مـــدارس؟ در 

گزارش »ایران« از سردرگمی برخی والدین در زمینه  سرویس مدرسه

سرویس مدارس در ترافیک تقسیم مسئولیت گیر کرده است

مهسا قوی قلب
خبرنگار
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مرور

در هفته جهانی ناشنوایان در گفت  و  گو با »ایران« عنوان شد

کاشت حلزون برای 2500 کودک 
در سال گذشته

 ایران جزو 7 کشور اصلی همکار برنامه با 
سازمان بهداشت جهانی در زمینه غربالگری شنوایی است

 
از ســـال 1371 انقلاب بزرگی در زمینه عمل کاشت 
حلزون شنوایی در کشور رخ داد و کاشت حلزون 
برای کودکانی که با ناشـــنوایی به دنیا آمده بودند 
آغاز شـــد که جـــزو گران ترین عمل ها محســـوب 
می شـــود. امـــا از ســـال گذشـــته با همـــت دولت 
و در پـــی تلاش هـــای وزارت بهداشـــت، درمان و 
آموزش پزشـــکی، هزینـــه پروتز حلزون شـــنوایی 
بـــرای کـــودکان زیـــر چهار ســـال، رایگان شـــد که 

گامی ارزشمند و از افتخارات نظام سلامت است. 
البته با اجرای طرح انجام رایگان کاشـــت حلزون 
شـــنوایی برای کـــودکان زیر چهار ســـال، خانواده 
کودکان ناشـــنوا مبلغ اندکی پرداخت می کنند که 
آن نیز عمدتاً از طریق خیرین و بهزیســـتی تأمین 
می شـــود. با این همـــه هزینه های دیگـــری وجود 
دارد کـــه بالاســـت، مثل هزینه های بیمارســـتانی، 
جراحـــی و توانبخشـــی بعد از کاشـــت. همچنین 
افـــرادی که به کاشـــت حلزون اقـــدام می کنند تا 
ســـال های طولانی نیازمند گفتاردرمانی هســـتند.

مریـــم رمضانـــی رئیـــس گـــروه تـــوان پزشـــکی، 
تجهیزات و وســـایل کمک توانبخشـــی ســـازمان 
بهزیســـتی در گفت  و  گـــو با »ایـــران« در خصوص 
کاشـــت حلزون گفت: تمـــام پروتـــز و هزینه های 
بیمارســـتان برعهده وزارت بهداشـــت اســـت و از 

مهر ســـال گذشـــته این وزارتخانه تمام هزینه های 
توانبخشـــی و گفتـــار درمانـــی را نیـــز تقبـــل کرده 
اســـت. هزینه عمل کاشـــت حلزون بیـــش از 80 
میلیون تومان اســـت که حـــدود 6 میلیون تومان 
آن را فـــرد متقاضـــی بایـــد پرداخـــت می کـــرد که 
ســـازمان بهزیســـتی این مبلغ را به جـــای مددجو 

می پـــردازد.
رئیس گـــروه توان پزشـــکی، تجهیزات و وســـایل 
کمک توانبخشـــی ســـازمان بهزیســـتی با اشـــاره 
به اینکه در کاشـــت حلـــزون قطعاتـــی از پروتز به 
مرور زمان مســـتهلک می شـــود، گفـــت: قطعاتی 
از پروتـــز کـــه بخشـــی از آن داخل و بخشـــی از آن 
بیـــرون گـــوش قـــرار دارد بر اثـــر زمان یـــا رطوبت 
در شـــمال و جنوب کشـــور زودتر خراب می شـــود 
یـــا چون اکثر کســـانی که کاشـــت انجـــام داده اند 
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کاشت 
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مدیران 

مدارس با 
توافق با 
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سرویس 
رفت و آمد 
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گزارش خبری

سمیه افشین فر
خبرنگار

گزارش خبری

شـــهردار تهران دیـــروز در حاشـــیه برگزاری 
جلســـه ســـتاد اســـتقبال از مهـــر در جمـــع 
خبرنـــگاران دربـــاره تأخیر در افتتـــاح مترو 
پرنـــد اظهـــار داشـــت: تأخیـــری در منابـــع 
داشـــتیم اما مشـــکل اصلی عدم انشـــعاب 

بـــرق پایـــدار در مترو پرنـــد بود.
بـــه گـــزارش ایرنـــا، علیرضـــا زاکانـــی گفت: 
بـــرق ادعـــا کردنـــد کـــه  اینکـــه مدیـــران 
شـــهرداری همـــکاری نکـــرده اســـت، حرف 
درســـتی نبود و مجـــوز انشـــعاب گیری برق 
متـــرو پرنـــد روز شـــنبه یکـــم مهـــر امســـال 

شـــد. انجام 

وی افـــزود: تمهیدات گســـترده از مدت ها 
قبل اندیشـــیده شـــده و بـــا تقویـــت ناوگان 
عمومـــی از جمله مترو، اتوبوس و تاکســـی 
ســـعی داریم دغدغه مـــردم در زمینه حمل 

و نقل را کمتـــر کنیم.
زاکانی گفت: نوســـازی 1۲ رام قطـــار مترو از 
جملـــه اقداماتی اســـت که در حـــوزه مترو 

انجام شـــده است.
وی درباره ســـرانجام 630 واگـــن مترو اظهار 
داشـــت: موضـــوع 630 واگن تمام شـــده و 
در ســـفرم در چین کـــه در این ماه اســـت، 

قراردادهـــا منعقد می شـــود.

باحضور وزیر راه و شهرسازی

۷ مدرسه با 113کلاس در پرند افتتاح شد
اولین مدرسه هوشمند و مدرسه استثنایی در شهرهای جدید در شهر 

پرند به بهره برداری رسید

شهردار تهران: 

مشکل برق مترو پرند برطرف شد

با حضور وزیر راه و شهرســـازی، 7 مدرســـه 
احداث شـــده توسط شـــرکت عمران شهر 
جدید پرنـــد با 113 کلاس آموزشـــی در پرند 

شد.   افتتاح 
به گـــزارش روابط عمومی شـــرکت عمران 
شـــهر جدیـــد پرنـــد، مراســـم افتتـــاح این 
مـــدارس با حضـــور دکتر بذرپـــاش وزیر راه 
و شهرســـازی، دکتـــر جعفـــری مدیرعامل 
شرکت عمران شـــهرهای جدید، مهندس 
صیـــادی مدیرعامل شـــرکت عمران شـــهر 
پرنـــد، احمدی فرماندار ربـــاط کریم، دکتر 

کاظمـــی امـــام جمعـــه و ســـایر مســـئولان 
شهرســـتان ربـــاط کریـــم، برگـــزار شـــد.  
مدرسه اســـتثنایی با نام ســـیامند رحمان 
و مدرســـه هوشـــمند، مزین به نام شـــهید 
نوچمنی واقع در شـــمال فاز 6 شهر جدید 
پرنـــد، ازجمله این مدارس اســـت.  گفتنی 
اســـت با افتتـــاح این 7 مدرســـه از ســـوی 
شـــرکت عمران پرند، 113 کلاس آموزشـــی 
با اعتبـــار 116۴ میلیارد ریال و زیربنای 16600 
مترمربع به ســـرانه های آموزشی شهر پرند 

افزوده شـــد.

کودکان زیر 6 ســـال هســـتند ممکن است پروتز 
گم شـــود. بنابراین ســـازمان کمک هزینه تعمیر 
ایـــن قطعـــات را هم برعهـــده گرفته اســـت. وی 
افزود: »ســـقف کمـــک هزینه کاشـــت حلزون 8 
میلیون تومان اســـت که براســـاس میزان اعتبار 

به مددجوهـــا پرداخت می شـــود.«

ایران یکی از ۷ کشور اصلی همکار 
برنامه غربالگری شنوایی با سازمان 

بهداشت جهانی است
براســـاس جدیدترین آمارهای سازمان بهزیستی 
کشـــور 38۹ هـــزار و 876 نفـــر دارای اختـــلالات 
شـــنوایی تحت پوشش این ســـازمان قرار دارند. 
از این تعداد 71 هزار و 8۴6 نفر دارای ناشـــنوایی 
خفیـــف، 1۲0هـــزار و ۵6۴ نفـــر دارای ناشـــنوایی 
متوســـط، 1۴۵هـــزار و ۴1۴ نفر دارای ناشـــنوایی 
شـــدید، ۴8 هـــزار و 861 نفـــر دارای ناشـــنوایی 
خیلی شدید و ســـه هزار و 1۹1 نفر دارای وضعیت 
ناشنوایی نامشـــخص هستند. یعنی هنوز شدت 
و میـــزان معلولیـــت آنهـــا در کمیســـیون های 

تخصصی icf تعیین نشـــده اســـت.
فاطمه عباســـی، معاون امور توانبخشی سازمان 
بهزیســـتی کشـــور در گفت و گـــو بـــا »ایـــران« بـــا 
اشـــاره بـــه اینکـــه غربالگری شـــنوایی نـــوزادان 
در کشـــورمان از ســـال 138۴ انجـــام می شـــود، 
گفـــت: »آســـیب شـــنوایی معلولیتـــی پنهـــان و 
دارای تأثیـــرات گســـترده بر جنبه هـــای مختلف 
رشـــد مهارت های ارتباطی، اجتماعی و هیجانی 
فـــرد و خانـــواده وی اســـت. میـــزان شـــیوع آن 
در زمـــان تولـــد بیـــش از دو برابر مجمـــوع دیگر 
اختـــلالات قابـــل ارزیابی در نوزادان اســـت؛ ۲ تا 
۴ در هـــزار موالیـــد دچار کم شـــنوایی شـــدید تا 
عمیق هســـتند. خوشبختانه تشـــخیص بموقع 
و مداخلـــه بهنـــگام روند اثربخشـــی در خدمات 
داشـــته و موجب کاهش معلولیت شده است.«
ایـــن در حالی اســـت کـــه ژنتیک عامـــل حدود 
از  ۲۵ درصـــد  ناشنوایی هاســـت و  ۵0 درصـــد 
ناشـــنوایی های مادرزادی با دلایل ناشـــناخته ای 
اتفاق می افتند. در ۲۵ درصد دیگر ناشنوایی ها، 
عواملی ماننـــد زردی، بیماری های مادر در حین 
بارداری و مســـائل هنـــگام زایمان نقـــش دارند.

عباســـی بـــا اشـــاره بـــه دســـتاوردهای برنامـــه 
غربالگـــری، تشـــخیص و مداخلـــه زودهنـــگام 
شـــنوایی نـــوزادان و شـــیرخواران خاطرنشـــان 
کرد: »پوشـــش حـــدود 1۴میلیون نفـــر در طول 
ســـال های اجـــرای برنامـــه یعنی از ســـال 138۴ 
الـــی 1۴01، پوشـــش بیـــش از ۹۲ درصـــد موالید 
زنـــده کشـــور در ســـال 1۴01، شناســـایی بیش از 
۴0 هزار نفـــر دارای اختلالات شـــنوایی از ســـال 
138۴ تا 1۴01، ارائه خدمات غربالگری شـــنوایی 
در حـــدود 700 واحـــد غربالگـــری شـــنوایی بـــه 
صـــورت ثابت و ســـیار، اســـتفاده از ظرفیت های 
بخـــش غیردولتی در مراحل غربال، تشـــخیص 
و مداخلـــه، کاهش ســـن تشـــخیص از 3 ســـال 
به حـــدود 1 تـــا 1.۵ ســـال طـــی 3-۲ ســـال اخیر 
)سنین قبل از سخن گفتن(، وجود کارشناسان 

مجـــرب، آموزش دیـــده و علاقه منـــد، برگـــزاری 
بیش از ۴0 کارگاه آموزشـــی در طول سالیان اجرا 
و پوشـــش مناطق محروم و روســـتایی از طریق 
خرید خدمـــت از بخـــش غیردولتـــی، از جمله 

دســـتاوردها محســـوب می شود.«
بـــه گفتـــه معـــاون امـــور توانبخشـــی ســـازمان 
بهزیســـتی کشـــور، باتوجه به عملکرد این برنامه 
در ســـطح کشـــور، ایـــران یکی از 7 کشـــور اصلی 
همـــکار برنامه با ســـازمان بهداشـــت جهانی در 

زمینه غربال شـــنوایی اســـت.
وی در ادامه به برنامه غربالگری شـــنوایی سنین 
3 تا ۵ ســـال )پیش دبستانی( اشاره کرد و گفت: 
این برنامه از ســـال 13۹6 به صـــورت پایلوت آغاز 
شـــده و در حال حاضر با اســـتفاده از حدود ۲00 
دســـتگاه در کشـــور در حـــال اجرا بوده اســـت و 
تاکنـــون بیـــش از 700 هـــزار نفر تحت پوشـــش 

برنامه قـــرار گرفته اند.
عباســـی با بیان اینکه ۲0درصد از اعتبار وســـایل 
کمک توانبخشـــی بـــه مبلـــغ ۴۴۵.1۵۴ میلیون 
ریـــال در ســـال 1۴01 بـــه افـــراد دارای معلولیـــت 
شنوایی اختصاص یافته اســـت، گفت: در حال 
حاضر ۵هـــزار و ۹81 نفر پشـــت نوبـــت خدمات 
هســـتند که انتظار مـــی رود تا پایان ســـال جاری 
بـــه صفر برســـد. وی بـــا اشـــاره به اینکه از ســـال 
86 اعتبار قابـــل توجهی به امر کاشـــت حلزون 
اختصاص یافته اســـت که برای کاشـــت حلزون 
و تعمیـــر و تعویض هزینه می شـــود، افزود: ۲هزار 
و ۵00 نفر در ســـال 1۴01 توانســـتند از مســـاعدت 
مالی ســـازمان و توانبخشـــی بعد از عمل کاشت 
بهره مند شـــوند. همچنین برای ارائه خدمات به 
افراد نیازمند به کاشـــت، 6 میلیـــون تومان برای 
هر کودک در نظر گرفته شـــده اســـت و سنین ۴ 

تا 6 ســـال را دربردارد.
 هـــر چند کاشـــت حلـــزون انقلابی در پزشـــکی 
بـــود و زندگی کودکان ناشـــنوای زیادی را متحول 
کـــرد اما هنـــوز ناشـــنوایان زیادی هســـتند که از 
ســـمعک اســـتفاده می کنند. چنـــد وقت پیش 
رامیـــن رضایی مدیـــرکل دفتر امور توانبخشـــی 
روزانه و توانپزشـــکی بهزیســـتی کشـــور بـــا بیان 
اینکه ســـمعک کالایی وارداتی اســـت و ســـازمان 
بهزیســـتی باید ســـالانه حدود 30 هزار ســـمعک 
تأمیـــن و میـــان مددجویـــان توزیع کنـــد، گفته 
بود: »معاونت علمی و فناوری ریاســـت جمهوری 
با شـــرکت های دانش بنیان، برای تولید سمعک 
ایرانـــی قـــرارداد دارد و قـــرار اســـت طـــی 18 ماه 
اولین مدل ســـمعک ایرانی تولید شـــود.« مریم 
رمضانـــی رئیس گـــروه توان پزشـــکی، تجهیزات 
و وســـایل کمک توانبخشـــی ســـازمان بهزیستی 
در گفت و گـــو بـــا »ایـــران« در خصوص ســـمعک 
ایرانی گفـــت: تنها دو شـــرکت دانـــش بنیان در 
زمینـــه تولید ســـمعک ایرانـــی وارد شـــده اند که 
کارشـــان هنوز به مرحله نهایی نرســـیده است. 
تراشـــه اصلی این ســـمعک بایـــد از خـــارج وارد 
کشور می شـــد که متأســـفانه نتوانســـته اند این 
تراشـــه ها را وارد کننـــد. بنابراین طـــرح هنوز به 

مرحله اجرا نرســـیده اســـت.«

عکس: ایرنا

وزیر آموزش و پرورش:

امسال شبکه آموزشی شاد 
برنامه های جدیدی دارد

وزیر آمـــوزش و پـــرورش با اشـــاره به محیط امن شـــبکه 
شـــاد برای دانش آمـــوزان، از رویکرد جدید این شـــبکه در 

ســـال تحصیلی جدید خبر داد. 
به گـــزارش ایرنا، رضامـــراد صحرایی اظهار کـــرد: حتماً از 
برنامـــه کاربردی شـــاد در ســـال جدید با شـــیوه  متفاوتی 
اســـتفاده خواهیم کرد و تلاش می کنیم تا شبکه آموزش 
دانش آموزی بـــا رویکرد جدید در خدمـــت دانش آموزان 

قرار گیرد. 
وی خطـــاب به دانـــش آموزان تأکید کـــرد: مطالب زیادی 
در شـــاد وجـــود دارد و توصیه می کنم پیـــش از حضور در 
هر کلاس، در قســـمتی که کلیپ های آموزشـــی برای پایه 
و درس شـــما آمـــاده شـــده آن را مطالعه کنید و بعد ســـر 
کلاس حضـــور پیـــدا کنید، در واقع شـــاد به شـــما کمک 
می کنـــد تـــا کلاس محل یادگیری شـــما باشـــد نـــه صرفاً 

محل آموزش شـــما. 

رئیس دبیرخانه شورای عالی سلامت و 
امنیت غذایی کشور اعلام کرد

افزایش 16 درصدی مرگ ناشی از 
حوادث ترافیکی

رئیس دبیرخانه شـــورای عالی ســـلامت و امنیت غذایی 
کشـــور، از افزایـــش 16 درصدی مـــرگ ناشـــی از حوادث 

ترافیکی نســـبت به ســـال گذشـــته خبر داد.
به گزارش وبدا، دکتر محمد اســـماعیل مطلق در جلسه 
حـــوادث ترافیکـــی و تروما اظهار داشـــت: متأســـفانه با 
وجـــود انتظـــار رونـــد کاهشـــی بـــر اســـاس برنامه هـــای 
کشـــوری، در چهـــار ماهـــه ســـال جاری هـــم افزایـــش 10 

درصدی را نســـبت به ســـال گذشـــته داشـــته ایم.
وی افـــزود: در زمینه حوادث ترافیکی و تروما باید ســـند 
جامعی داشـــته باشـــیم تا بتوانیـــم از اینگونـــه حوادث 
پیشـــگیری کنیـــم چرا کـــه طی چند ســـال اخیـــر مرگ 
ناشـــی از حـــوادث ترافیکی بیـــن 17 تا ۲0 هـــزار مرگ در 

ســـال بوده است.
دکتـــر مطلق با بیـــان اینکه مصوباتی را در شـــانزدهمین 
جلسه شـــورای عالی ســـلامت و امنیت غذایی در زمینه 
ارائـــه خدمات اورژانس داشـــته ایم، گفت: ســـند جامع 
مدیریـــت خطـــر حـــوادث و ســـوانح در نظام ســـلامت، 
ســـند مداخـــلات ویـــژه ســـلامت و ایمنـــی ترافیـــک و 
همچنیـــن ســـند تغییر اقلیـــم و اثرات آن بر ســـلامت از 
جمله اســـنادی اســـت که در مراحل بررســـی یـــا نهایی 

شـــدن است.
وی افـــزود: بـــر اســـاس برآوردهـــای اولیـــه، حـــدود ۹ 
درصـــد از مصدومیت های بســـتری در بیمارســـتان های 
با بخـــش تخصصی ترومـــا، مبتلا بـــه ناتوانی شـــدید بر 
اساس تعریف ســـازمان بهداشـــت جهانی می شوند که 
بخـــش قابل توجهـــی از این ناتوانی ها دائمی می شـــود. 
همچنیـــن طبـــق برآوردها ســـالانه حداقل 17 هـــزار نفر 
به دلیـــل حـــوادث ترافیکی دچار اختلال اســـترس پس 

از تروما می شـــوند.

جانشین پلیس راهور تهران بزرگ خبرداد

استقرار پلیس مقابل ۳۰۰ مدرسه 
پرمخاطب

جانشـــین پلیس راهور تهران بزرگ از اســـتقرار تیم های 
پلیـــس راهور تهران بـــزرگ در مقابل 300 مدرســـه مهم و 
پـــر مخاطب خبـــر داد و گفت: طرح برخـــورد با تخلفات 
ســـرویس مـــدارس در دســـتور کار جـــدی پلیـــس راهور 

فاتب قـــرار دارد.
به گـــزارش ایرنا، ســـرهنگ ســـیدابوالفضل موســـوی پور 
بیان کرد: نیروهای صف و ســـتاد پلیس راهـــور در آماده 
باش کامل هســـتند و تیم های پلیس راهور تهران بزرگ 

در 1۲6 نقطه گلوگاهی اســـتقرار دارند.
جانشـــین پلیس راهـــور تهران بزرگ گفـــت: صبح دیروز 
شـــاهد افزایش ۲0 درصـــدی ترافیک بودیم و با گذشـــت 
زمـــان ایـــن میـــزان بـــه حـــدود 30 درصد رســـید. پلیس 
راهور تهران بـــزرگ از ظرفیت 37 مرکـــز پایش و کنترل 
ترافیـــک بـــرای رصد، کنتـــرل و مدیریت ترافیک ســـطح 

شهر اســـتفاده می کند.

 تهرانی ها می توانند با یک کد دستوری 
در نظرسنجی شرکت واحد شرکت کنند

طرح »همیار اتوبـــوس« از ابتدای مهرمـــاه از طریق وارد 
کردن کد دســـتوری #۲۲*137* شـــروع به کار کرد.

بـــه گـــزارش ایســـنا، روابـــط عمومـــی شـــرکت واحـــد 
اتوبوســـرانی تهـــران اعـــلام کـــرد: شـــهروندان تهرانی با 
شـــماره گیری کـــد #۲۲*137* می تواننـــد بـــا ارســـال کد 
ایستگاه یا اتوبوس، به آســـانی در طرح »همیار اتوبوس« 
و نظرســـنجی در خصـــوص وضعیت ایســـتگاه و اتوبوس 
شـــرکت کرده و مـــا را در ارائـــه خدمـــات مطلوب تر یاری 

. رسانند
 کد دستوری#۲۲*137*، برای تسهیل اطلاع شهروندان 
از زمان رســـیدن اتوبوس به ایســـتگاه ایجاد شـــده است 
که طرح نظر ســـنجی »همیار اتوبوس« به آن اضافه شد.

تماس هایـــی که با آموزش و پرورش داشـــتیم 
بـــه خبرنگار »ایـــران« گفتـــه شـــد: »دیگر این 
قبـــال ســـرویس  در  وزارتخانـــه مســـئولیتی 
مـــدارس ندارد. بهتر اســـت بـــه مصاحبه اخیر 
معـــاون آمـــوزش متوســـطه وزارت آمـــوزش و 
پـــرورش مراجعـــه کنیـــد.« اشـــاره ایشـــان به 
مصاحبه محمدمهـــدی کاظمی معاون آموزش 
متوســـطه وزارت آمـــوزش و پـــرورش در برنامه 
زنـــده تلویزیونـــی تهران بیســـت بـــود.  وی در 
ایـــن برنامـــه درباره ســـرویس مـــدارس گفت: 
»ســـرویس مدارس جزو فعالیت هایی اســـت 
کـــه ارتبـــاط مســـتقیم بـــه آمـــوزش و پرورش 
نـــدارد و مســـئولیت آن برعهده مدیر مدرســـه 
اســـت. مدیر مدرســـه هم وظایف آموزشـــی و 
پرورشـــی را برعهـــده دارد و اگر بخواهد وقتش 
را صـــرف این امـــور بکند، از وظایف آموزشـــی 
خـــود جـــا می مانـــد. از ایـــن رو شـــهرداری و 
وزارت کشـــور مســـئولیت دارنـــد که مســـائل 
ســـرویس مـــدارس را مدیریت کننـــد.  وظیفه 
مدیـــر مدرســـه این نیســـت کـــه بـــا رانندگان 

ســـرویس مـــدارس ســـروکار پیـــدا کنـــد.« در 
ادامـــه ایـــن برنامـــه مهـــدی گلشـــنی مدیرکل 
حمل و نقل عمومی شـــهرداری تهـــران نیز به 
بیـــان توضیحاتی درباره هزینه بالای ســـرویس 
مـــدارس پرداخت و گفـــت: »از کل هزینه اخذ 
شـــده برای ســـرویس مدارس ۴0 درصد سهم 
راننده اســـت. قیمت های غیررسمی سرویس 
مدارس را مـــا هم دیده ایـــم.   در بحث کمیته 
حمـــل و نقـــل و ترافیک موضوعـــات مختلفی 
را دنبـــال کرده ایـــم کـــه یکـــی از موضوعـــات 
مطروحه ســـرویس مـــدارس بود که ســـازمان 

تاکســـیرانی این موضـــوع را برعهـــده دارد.« 
تخلفـــات  رســـی  بر حـــال  »در  ود:  افـــز وی 
صورت گرفتـــه در هزینـــه ســـرویس مـــدارس 
هســـتیم تا با آنها برخـــورد کنیم.  مســـئولیت 
برعهـــده  مـــدارس  ویس  ســـر 100درصـــدی 
شـــهرداری نیســـت.« بـــا ایـــن تفاســـیر پـــس 
لیســـت دانش آموزانی که درخواست سرویس 
از مدرســـه داشـــتند، چطـــور بـــه پیمانکارها و 

شـــهرداری رســـیده اســـت؟


